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Folketingets Forsvarsudvalg 

Christiansborg 

11. marts 2022 

Svar på Forsvarsudvalgs spørgsmål nr. 157 (Alm. del) af 11. 

februar 2022 stillet af Christoffer Aagaard Melson (V).  

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvordan de afsatte midler i forbindelse med regerin-

gens cyber- og informationssikkerhedsstrategi fordeles? Svaret må meget gerne in-

deholde, hvordan fordelingen mellem de fire strategiske prioriteter er?   

Svar 

De afsatte midler i regeringens nationale strategi for cyber- og informationssikker-

hed 2022-2024 er fordelt på de fire strategiske områder og vist i nedenstående ta-

bel.  

Midlerne til strategien finansieres dels ved midler afsat på Finanslov for finansåret 

2022 svarende til 90 mio. kr. årligt i 2022-2024 og dels ved udmøntning af dele af 

cyberreserven fra det nuværende forsvarsforlig. 

Ud over de ovenstående afsatte midler er flere af initiativerne i strategien finansie-

ret af eksisterende ressourcer i de statslige myndigheder. Dertil pågår der i de 

statslige myndigheder betydeligt arbejde med cyber- og informationssikkerhed, der 

ikke direkte er en del af strategien. Udgifterne i strategien udgør dermed kun en 

del af de samlede ressourcer, der anvendes til cyber- og informationssikkerhed. 

Tabel 1 

Afsatte midler i regeringens cyber- og informationssikkerhedsstrategi 2022-2024, mio. kr. 

 2022 2023 2024 

Strategiske målsætninger    

1. Robust beskyttelse af de samfundsvigtige funktioner 81,5 98,9 98,0 

2. Øget kompetenceniveau og ledelsesforankring 24,4 20,6 20,9 

3. Styrkelse af det offentligt-private samarbejde 35,4 42,4 43,7 

4. Aktiv deltagelse i den internationale kamp mod cybertruslen 17,4 22,9 17,4 

I alt 158,7 184,8 180,0 
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Fordelingen af midlerne på de fire strategiske målsætninger skal ikke ses som rege-

ringens prioritering af de respektive områder, da udgiftsbehovet er forskelligt og 

skal ses i lyset af øvrige eksisterende bevillinger til cyber- og informationssikker-

hed.  

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 
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